## Health, Safety & Environment Policy

Special Economic Zone Authority at Duqm (SEZAD) is committed to comply with the HSE standards in SEZD (Zone) in order to provide employees and residents at the Zone with a safe and healthy residential and work environment that is free from all environmental impacts.

## We can achieve these goals by:

- Establishing legislation, regulations and procedures governing occupational health, safety and environment in the Zone, and providing appropriate control over projects operating within the Zone to ensure compliance with these legislations.
- Reducing environmental impacts of economic activities in the Zone through monitoring environmental permits, conservation of natural resources, disposal and recycling of waste and efficient use of energy.
- Rising awareness about health, safety and environment requirements among all segments of society in the Zone, instilling the principles of conserving the environment and its natural resources and supporting the efforts made towards achieving sustainable development.
- Finding appropriate channels by which employees and residents in the Zone report complaints related to health, safety and environment, and respond to them immediately and seriously.
- Investigating, reviewing and evaluating accidents affecting health, safety and environment in the Zone to identify deficiencies that could be avoided in the future and develop appropriate solutions.
- Developing emergency plans to ensure immediate response in case of accidents and crises in the Zone in coordination with the concerned authorities.



Sultanate of Oman

سلطنة عُمان

## بيان سياسة الصحة والسلامة والبيئة

تلتزم هيئة المنطقة الدقتصادية الخاصة بالدقم (الهيئة) بتطبيق معايير المحافظة على الصحة والسلامة والبيئة في المنطقة الدقتصادية الخاصة بالدقم (المنطقة) من أجل توفير بيئة عمل وسكن آمنة وصحية خالية من الأضرار البيئية لجميع العاملين والقاطنين في المنطقة.

## يمكننا تحقيق هذه الأهداف من خلال:

- وضع التشريعات واللوائح والإجراءات المنظمة للصحة والسلامة المهنية والبيئة بالمنطقة، وتوفير الرقابة المناسبة على المشروعات العاملة في المنطقة للتأكد من التزامها بهذه التشريعات.
- الحد من الآثار البيئية للأنشطة الدقتصادية في المنطقة من خلال منظومة التصاريح البيئية والمحافظة على الموارد الطبيعية والتخلص من النفايات وتدويرها وإدارة استخدام الطاقة بفعالية.
- نشر الوعي وغرس مفاهيم متطلبات الصحة و السلامة والبيئة لدى كافة فئات المجتمع بالمنطقة وترسيخ مبادئ المحافظة على البيئة ومواردها الطبيعية والمساهمة في دعم الجهود المبذولة وفقا للهداف التنمية المستدامة
- إيجاد القنوات المناسبة لتلقي البلاغات والشكاوى من العاملين والقاطنين في المنطقة حول الأحداث التي تمس الصحة و السلامة والبيئة والتعامل معها بشكل فوري وجاد.
- التحقيق في الحوادث التي تمس الصحة والسلامة والبيئة بالمنطقة ومراجعتها وفحصها للتعرف على مواطن الخلل والقصور، ووضع الحلول التي تعمل على تفاديها أو الحد منها في المستقبل.
- إنشاء خطط طوارئ تضمن الدستجابة الفورية للتعامل مع مخاطر الكوارث والحوادث والأزمات في المنطقة بالتنسيق مع الجهات المختصة.

الرئيسس التنفيذي بالوكاكة